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Rada Gminy Biała Podlaska 

Protokół 

III Sesja w dniu 18 czerwca 2024 

Miejsce posiedzenia: Zespół dworsko-parkowy w Grabanowie z siedzibą w Wilczynie 31 

Obrady rozpoczęto 18 czerwca 2024 o godz. 10:00, a zakończono o godz.  12:50 tego samego dnia 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków 

Obecni: 
1. Jarosław Abramowski 
2. Dariusz Gromadzki 
3. Maciej Hawryluk 
4. Bartłomiej Koszołko 
5. Ilona Łupawka 
6. Marcin Onisiewicz 
7. Justyna Paszkiewicz 
8. Marta Piotrowska 
9. Dariusz Plażuk 
10. Mieczysław Popławski 
11. Marek Sawczuk 
12. Dawid Skraburski 
13. Tomasz Stępniewski 
14. Tomasz Wołowik 
15. Tomasz Zazula 

 
Oraz: 

1. Konrad Gąsiorowski – Wójt Gminy Biała Podlaska 
2. Adam Olesiejuk – Zastępca Wójta Gminy Biała Podlaska 
3. Grażyna Majewska – Sekretarz Gminy 
4. Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy 
5. Agnieszka Borodijuk – Dyrektor GOK 
6. Marlena Makaruk – Kierownik GOPS 
7. Janusz Hodun – Prezes GZK 
8. Arkadiusz Drąg – kierownik ref. Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
9. Renata Krokos – kierownik ref. Podatków i Opłat 
10. Czesław Pikacz – radny Powiatu Bialskiego 
11. Przemysław Bałut – kancelaria prawna 
12. Mariusz Kononiuk – Komendant Miejski Policji w Białej Podlaskiej 
13. Maciej Chilewicz – Naczelnik Wydz. Ruchu Drogowego KMP w Białej Podlaskiej 
14. Magdalena Rzymowska – sołtys sołectwa Julków 
15. Agata Olichwirowicz – kandydatka na Skarbnika Gminy Biała Podlaska 
16. media lokalne 
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1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy – Pan Maciej Hawryluk otworzył III sesję Rady Gminy Biała Podlaska IX 
kadencji, przywitał radnych, Wójta Gminy wraz z kierownictwem oraz gości przybyłych na sesję – 
podinspektora Mariusza Kononiuka – Komendanta Miejskiego Policji w Białej Podlaskiej oraz nadkomisarza 
Macieja Chilewicza – Naczelnika Wydz. Ruchu Drogowego KMP w Białej Podlaskiej. Na podstawie listy 
obecności Przewodniczący stwierdził, że w obradach bierze udział 15 radnych, co stanowi wymagane 
quorum. Obecni na sesji uczcili minutą ciszy pamięć sierżanta Mateusza Sitka, który zmarł w wyniku ran 
odniesionych na granicy polsko-białoruskiej. 

2. Ustalenie porządku obrad. 

Przewodniczący przedstawił proponowany porządek obrad, stwierdził, że wszyscy otrzymali informację o 
III sesji wraz z porządkiem obrad i projektami uchwał. Zapytał czy ktoś chce złożyć wniosek o zmianę 
porządku obrad. Pan Arkadiusz Drąg zgłosił wniosek o rozszerzenie porządku obrad po punkcie 12 o punkt: 
"Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Biała Podlaska w 2024 r." 

Przewodniczący Rady Gminy poddał wniosek o rozszerzenie porządku obrad pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie 

rozszerzenie porządku obrad po punkcie 12 o punkt: "Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Biała Podlaska w 2024 r." 

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (13) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Marek Sawczuk, Tomasz Stępniewski, 
Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Dawid Skraburski 

BRAK GŁOSU (1) 

Mieczysław Popławski 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie zmieniony porządek obrad. 

 



 

Wygenerowano za pomocą app.esesja.pl 

Głosowano w sprawie 

przyjęcie zmienionego porządku obrad. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Marek Sawczuk, Dawid Skraburski, 
Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Mieczysław Popławski 

NIEOBECNI (0) 

3. Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący stwierdził, że protokół z poprzedniej sesji został wyłożony do wglądu w biurze rady oraz 
opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej Urzędu Gminy w Białej Podlaskiej. Dodał, że nie wpłynęły 
żadne uwagi i wnioski, w związku z czym poddał go pod głosowanie w przedstawionym brzmieniu. 

Głosowano w sprawie 

Zatwierdzenie protokołu z poprzedniej sesji. 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (14) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Marek Sawczuk, Dawid Skraburski, 
Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (1) 

Mieczysław Popławski 
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NIEOBECNI (0) 

4. Informacja o sposobie załatwienia interpelacji radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

5. Informacja z działalności Wójta Gminy w okresie między sesjami. 

Wójt Gminy – Pan Konrad Gąsiorowski zreferował działalność jednostek gminnych i referatów urzędu. 
Nadmienił, że została wydana decyzja środowiskowa dotycząca przebudowy drogi w Wilczynie. 
Poinformował, że w sprawie budowy ferm drobiu w Kamienicznym i Worońcu przekazano do 
Samorządowego Kolegium Odwoławczego pismo o wszczęcie postępowania z urzędu w sprawie 
stwierdzenia nieważności decyzji o warunkach zabudowy. Dodał, że drugie postępowanie zakończone 
decyzją Starosty zostało wznowione na wniosek gminy o wzruszenie decyzji z urzędu. Przybliżył szczegóły 
sprawy. Poruszył kwesƟę słabego zasięgu w niektórych miejscowościach w gminie i omówił działania, jakie 
gmina podjęła, aby wyeliminować ten problem. Poinformował o złożonym wniosku w ramach programu 
Aktywna Tablica, Sportowa Polska (2 pełnowymiarowe boiska), Fundusze Europejskie dla Lubelskiego – 
Turystyczna Gmina Biała Podlaska. Omówił również postępowania przetargowe dot. planu ogólnego 
gminy, wykonania kanalizacji sanitarnej w Worońcu, wyposażenia żłobka w Ciciborze Dużym, budowy dróg 
w ramach programu Polski Ład. Poinformował, że GDDKiA zakończyła postępowanie dot. łącznika ścieżki 
od ul. Warszawskiej wzdłuż drogi krajowej, dodał, że skierowano do Marszałka pismo z uwzględnieniem 
partycypacji w kosztach tej inwestycji, zaznaczył, że budowa ścieżki jest zainicjowana przez radnego 
Tomasza Stępniewskiego i zainteresowanych mieszkańców. Dodał, że wpłynęło pismo od Marszałka z 
wnioskiem radnego Tomasza Zuzuli o wykonanie bezpiecznego przejścia dla pieszych. Przedstawił 
sprawozdanie z działalności GZK – usunięcie problemów z małym ciśnieniem wody na osiedlu Relax, 
złożono uzupełnienie wniosku do Wód Polskich w celu ustalenia taryfy, wymieniono 6 szt. uszkodzonych 
hydrantów w miejscowościach Cicibór Duży, Grabanów, Roskosz, Czosnówka, Julków. Dodał, że trwają 
prace z przyszłą modernizacją ujęcia wody w Worońcu, prace naprawcze na oczyszczalni  ścieków itp. 
Poinformował również o trwających pracach nad zmianą okręgów wyborczych – mieszkańcy Grabanowa 
Kolonii i Kamienicznego będą po staremu głosować w Grabanowie, a z mieszkańcami Zacisz i Julkowa 
trwają konsultacje w sprawie miejsca głosowania. Przedstawił działalność GOK i imprezy organizowane 
przez GOK: wycieczka seniorów do Supraśla, rajdy rowerowe w ramach projektu Rowerowa Stolica Polski, 
festyny, fesƟwal tkacki, gminny dzień dziecka w Wilczynie, występy gminnych zespołów śpiewaczo – 
obrzędowych. Poinformował, że trwa nabór 10 osób do projektu, który zakłada przeprowadzenie kursów 
i szkoleń, do których mogą zgłaszać się osoby z terenów objętych rewitalizacją. Omówił gminne zawody 
sportowo – pożarnicze, przedstawił zwycięzców. Omówił spotkania w których uczestniczył realizując 
zadania wynikające z pełnienia funkcji wójta gminy.  Poinformował o udziale niektórych radnych w 
szkoleniu realizowanym przez RIO.  

6. Informacja z działalności Przewodniczącego Rady Gminy w okresie między sesjami. 

Przewodniczący Rady Gminy przedstawił informację z działalności między sesjami. Zaznaczył, że pokrywa 
się ona w części z informacjami przedstawionymi przez Wójta. Przypomniał o szkoleniu 4 czerwca, 
spotkaniu radnych w sprawie budowy dróg z programu Polski Ład, dodał, że trwają prace nad uchwałą 
dotyczącą zwiększenia godzin pracy punktów przedszkolnych, w których brał udział, poinformował o 
spotkaniach w szkołach i posiedzeniu Komisji Oświaty, na której był omawiany ten temat. Złożył 
podziękowania za prace Komisji Rolnej i Infrastruktury, która objechała wszystkie drogi gminne, na budowę 
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których jest przygotowana dokumentacja oraz zajmowała się objazdem w Czosnówce. Poinformował też o 
pracach Komisji Oświaty oraz Komisji Rewizyjnej, która rozpatrywała dokumenty dotyczące udzielenia 
absolutorium Wójtowi Gminy. Dodał, że odbyło się również spotkanie z władzami gminy odnośnie 
organizacji dożynek w Dokudowie.  

7. Przedstawienie tematu prewencji w ruchu drogowym i aktualnych informacji na temat stanu 
bezpieczeństwa i porządku w Gminie Biała Podlaska. 

Głos zabrał Maciej Chilewicz – Naczelnik Wydz. Ruchu Drogowego KMP w Białej Podlaskiej. Przedstawił 
krótką informację na temat działalności Komendy Miejskiej Policji w Białej Podlaskiej w odniesieniu do 
zdarzeń, które zaistniały na terenie Gminy Biała Podlaska. Omówił przestępstwa i wykroczenia 
zarejestrowane w gminie, przedstawił statystyki. Zaznaczył, że największym zagrożeniem na terenie gminy 
jest kolejka Ɵrów i objazd w Czosnówce. Poinformował, że zwrócił się do GDDKiA z wnioskiem o zmianę 
oznakowania w taki sposób, aby Ɵry nie mogły parkować na poboczach oraz, aby kolejka była w ciągłym 
ruchu w kierunku Koroszczyna, co poprawiłoby poziom bezpieczeństwa na terenie gminy. Dodał, że jest to 
jednak długa procedura. Odniósł się również do blokowania zjazdów na działki rolne i umieszczenie w 
związku z tym znaków U21 uniemożliwiających parkowanie. Odnośnie objazdu w Czosnówce 
poinformował, że są umieszczone przez GDDKiA kamery, które rejestrują wjazd ciężarówek na drogę 
przeznaczoną do objazdu. Dodał, że prowadzonych jest kilkadziesiąt postępowań wyjaśniających za 
zlekceważenia znaku drogowego B-5 na podstawie materiałów z kamery przesłanych od GDDKiA. Zaznaczył, 
że znakB-5 nie dotyczy sprzętu, który potrzebny jest do budowy drogi. Poinformował, że niestety jakość 
tych nagrań jest nie najlepsza i nie zawsze można odczytać rejestrację pojazdu. Dodał, że problem ten 
wynika z kolejki, ponieważ kierowcy szukają objazdów, aby jak najszybciej dotrzeć do terminala w 
Koroszczynie. Zaznaczył, że wspólnie z Wójtem policja będzie opracowywała rozwiązania tych sytuacji, 
które będą jak najmniej dokuczliwe i uciążliwe dla mieszkańców poszczególnych miejscowości. Podziękował 
za zaproszenie i poprosił o zadawanie pytań, kierowanych do Komendy Policji w Białej Podlaskiej, w formie 
pisemnej.  
Radny Dariusz Plażuk zwrócił się Naczelnika Ruchu Drogowego o wysłanie patroli na ul. Wspólną w 
Rakowiskach gdzie jeżdżą z dużą prędkością, a nie ma progu zwalniającego przy przedszkolu.  
Naczelnik Wydziału Ruchu Drogowego – pan Mariusz Chilewicz przypomniał, że istnieje aplikacja Krajowa 
Mapa Zagrożeń bezpieczeństwa, gdzie można zgłaszać takie incydenty, zachęcił do korzystania z aplikacji.  
 

8. Rozpatrzenie raportu o stanie gminy za 2023 rok i przeprowadzenie dyskusji nad nim. 

Raport o stanie gminy za 2023 rok, z pomocą prezentacji mulƟmedialnej, przedstawiła pani Grażyna 
Majewska – Sekretarz Gminy Biała Podlaska. Zaznaczyła, że jest to praca wszystkich kierowników i 
większości pracowników urzędu. Dodała, że radni w ustawowym terminie dostali raport na maila i powinni 
się z nim zapoznać. Przedstawiła ogólne informacje o gminie, położenie, demografię, podatki, wyniki 
wykonania budżetu, szczegółowo omówiła wydatki inwestycyjne. Przedstawiła informacje na temat 
zagospodarowania przestrzennego gminy, omówiła mienie gminne, wartość środków trwałych w gminie i 
jednostkach. Omówiła gospodarkę odpadami komunalnymi, przedstawiła ilość zebranych śmieci z 
podziałem na frakcje. Przedstawiła koszty lokalnego transportu zbiorowego. Szczegółowo przeanalizowała 
materiały dotyczące oświaty. Omówiła również zadania i działalność Gminnego Ośrodka Pomocy 
Społecznej oraz  strukturę wydatków. Przedstawiła zakres pracy Gminnego Ośrodka Kultury wraz z 
wykazem zajęć. Poprosiła o zgłaszanie pytań. 
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Radny Dariusz Plażuk zwrócił się do Komisji Oświaty o rozważenie likwidacji szkół, do których uczęszcza 
niewielka liczba dzieci.  

Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk poinformował, że Komisja pochylała się nad tym 
tematem, ale jeszcze będzie go podejmować, bo jest to faktycznie duży problem. Dodał, że oświata drogo 
kosztuje, ale jest to realizowanie potrzeb mieszkańców.  

Pan Maciej Hawryluk zwrócił uwagę, że w raporcie w zestawieniu inwestycji realizacja wodociągów i 
kanalizacji jest w 30%, zapytał z czego to wynika. 

Zastępca Wójta – pan Adam Olesiejuk odparł, że prawdopodobnie zostało przeniesione rozliczenie na 
przyszły rok i stąd taka kwota, ale zadania zostały wykonane.  

Pan Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy uszczegółowił wypowiedź Zastępcy dodając, że w budżecie 
gminy było takie zadanie jak budowa sieci kanalizacji sanitarnej w gminie Biała Podlaska za kwotę 4 mln 
708 tys. i w poprzednim roku został zrealizowany jedynie projekt tej sieci, natomiast całe wykonawstwo 
będzie realizowane w tym roku.  

Pan Adam Olesiejuk dodał, że przyczyną jest też to, że zakładano dużo większą kwotę, a po przetargu 
uwolniły się środki i zostały do wykorzystania na rok następny. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy za 2023 rok. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy – pan Maciej Hawryluk. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania Wójtowi Gminy za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

10. Rozpatrzenie dokumentów związanych z postępowaniem absolutoryjnym: 

a) sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej, 
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Pan Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy wyjaśnił, że Radni otrzymali wszystkie stosowne materiały 
dotyczące opracowania wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Następnie przystąpił do 
skrótowego przedstawienia sprawozdania z wykonania budżetu za 2023 r. Zaznaczył, że jest to obszerny 
dokument zawierający część opisową i tabelaryczną. Dodał, że sprawozdanie zostało przedłożone zgodnie 
z przepisami radzie gminy do 30 marca, jak również organowi nadzoru. Zaznaczył, że w dniu 28 marca 2024 
r. Regionalna Izba Obrachunkowa wydała pozytywną opinię na temat sprawozdania z wykorzystania 
budżetu za 2023 r. wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, po czym odczytał zebranym uchwałę 
Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie. Nadmienił, że sprawozdanie obejmuje 
zestawienie dochodów i wydatków w szczegółowości zgodnej z uchwałą budżetową oraz stopień 
zaawansowania realizacji programów wieloletnich oraz planowane i zrealizowane wydatki na programy 
finansowane środkami unijnymi, spełniający tym samym wymóg art. 269 ustawy o finansach publicznych. 
Dodał, że sprawozdanie zawiera informację o wysokości zrealizowanych dochodów i wydatków z tytułu 
opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie 
systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. Poinformował, że dochody ogółem zostały wykonane 
w wysokości 80.947.290,74 zł, tj. w 101,26%, a wydatki zrealizowano w kwocie 85.080.095,71 zł, tj. 86,18% 
w stosunku do założonego planu. Zaznaczył, że to wykonanie jest obniżone głównie za sprawą realizacji 
zadań z zakresu wod-kan. Założone do realizacji zadania inwestycyjne zrealizowano w 74,11%. Budżet na 
2023 r. zamknął się deficytem w wysokości 4.132.804,97 zł. W działalności bieżącej wykonane wydatki 
bieżące nie są wyższe niż wykonane dochody bieżące, co spełnia wymogi ustawy o finansach publicznych. 
Dodał, że w sprawozdaniu wskazano pozyskane źródła dochodów na realizację zadań bieżących, w tym z 
zakresu administracji rządowej oraz zadań majątkowych. Poinformował, że na koniec okresu 
sprawozdawczego łączne zadłużenie Gminy Biała Podlaska, po uwzględnieniu przypadającej na rok 
budżetowy spłaty wynosi 2.190.634,90 zł, a gmina nie posiada zobowiązań wymagalnych.  

b) sprawozdania finansowego, 

Skarbnik Gminy – pan Krzysztof Radzikowski omówił sprawozdanie finansowe: 

- w zakresie Bilansu w wykonania budżetu Gminy Biała Podlaska na koniec roku suma bilansowa wyniosła 
23.255.857,00 zł. 
- w zakresie Bilansu łącznego jednostek budżetowych Gminy Biała Podlaska  na koniec roku suma 
bilansowa wyniosła 130.119.246,82 zł. 
- w zakresie łącznego Rachunku zysków i strat Gminy Biała Podlaska na koniec roku – zysk netto wyniósł 
17.926.066,53 zł. 
- w zakresie łącznego zestawienia zmian w funduszu jednostek Gminy Biała Podlaska fundusz jednostek na 
koniec okresu wyniósł – 109.394.687,80 zł. 

 
c) informacji o stanie mienia komunalnego, 

Skarbnik Gminy – pan Krzysztof Radzikowski przedstawił zebranym informację o stanie mienia 
komunalnego. Ogółem wartość mienia komunalnego wynosi brutto 142.225.572,73 zł, a netto 
95.637.852,22 zł. Przypomniał, że informacje o stanie mienia były zawarte również w raporcie o stanie 
gminy, dodał, że gmina uzyskała dochód z majątku w wysokości 1.945.937,68 zł, a najwyższą pozycją były 
odszkodowania za nieruchomości gruntowe przejęte pod budowę autostrady – 1.153.038,92 zł.  Dodał, że 
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są to ogólne założenia, a szczegóły radni mają w materiałach. Nie zgłoszono pytań do przedstawionych 
dokumentów. 

 
d) wniosku Komisji Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Biała Podlaska z tytułu 

wykonania budżetu za 2023 rok, 

Radny Tomasz Zazula – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej przedstawił zebranym uchwałę w sprawie 
wniosku o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy. Zaznaczył, że komisja uznała, że budżet za rok 2023 
Wójt wykonał prawidłowo, rzetelnie, zgodnie z wolą Rady Gminy określoną w uchwale budżetowej na rok 
2023 r.  
 
e) uchwały Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Lublinie w sprawie zaopiniowania 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Gminy Biała Podlaska w sprawie absolutorium z tytułu wykonania 
budżetu. 

Radny Tomasz Zazula odczytał uchwałę składu orzekającego RIO w sprawie zaopiniowania wniosku Komisji 
Rewizyjnej o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy Biała Podlaska z tytułu wykonania budżetu za  
2023 r., zawierającą pozytywną opinię wniosku.  

11. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem Wójta Gminy Biała Podlaska z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Projekt uchwały przedstawił pan Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy. Zaznaczył, że radni zapoznali 
się ze sprawozdaniami finansowymi gminy Biała Podlaska z wykonania budżetu i należy podjąć w tej 
kwesƟi uchwałę. Dodał, że szczegółowo sprawozdania były omawiane w pkt 10 przy rozpatrywaniu 
dokumentów absolutoryjnych. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem Wójta Gminy Biała Podlaska z wykonania budżetu za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 
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12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Biała Podlaska z tytułu 
wykonania budżetu za 2023 rok. 

Projekt uchwały przedstawił pan Maciej Hawryluk – Przewodniczący Rady Gminy.  

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Biała Podlaska z tytułu wykonania 
budżetu za 2023 rok. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

13. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Biała Podlaska w 2024 r. 

Projekt uchwały przedstawił pan Arkadiusz Drąg. Poinformował, że w związku z przeniesieniem środków 
finansowych w wysokości 10 tys. zł na opiekę nad bezdomnymi zwierzętami oraz 10 tys. zł na sterylizację 
i kastrację, należy zaktualizować program opieki nad zwierzętami bezdomnymi. W skrócie przedstawił 
zmiany. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Biła Podlaska w 2024 r. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 
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PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

Przewodniczący zarządził 10 minutową przerwę. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Gminy wznowił obrady i sprawdził kworum – wszyscy obecni. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobów Gminy Biała 
Podlaska. 

Projekt uchwały przedstawił Arkadiusz Drąg, poinformował, że do urzędu wpłynął wniosek KOWR z 
propozycją bezpłatnego przekazania na rzecz gminy działki nr 379/34 o pow. 0,0200 ha w Ciciborze Dużym. 
Dodał, że jest to działka, na której znajduje się przepompownia ścieków należąca do Gminnego Zakładu 
Komunalnego. Zaznaczył, że Komisja Rolna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na nabycie nieruchomości do zasobów Gminy Biała 
Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

15. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówił pan Arkadiusz Drąg. Poinformował, że dz. Nr 7 o pow.0,254 ha położona w 
Hrudzie jest drogą niespełniającą parametrów i wpłynął wniosek o wykupienie tej działki na polepszenie 
warunków gospodarowania. Zaznaczył, że Komisja Rolna zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
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Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Biała 
Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

16. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy 
Biała Podlaska. 

Projekt uchwały omówił pan Arkadiusz Drąg. Poinformował, że wpłynął wniosek o wykup dz. Nr 263/3 o 
pow. 0,1193 w Roskoszy. Poinformował, że na działce będącej własnością gminy jest prywatny dom, w 
którym od wielu lat zamieszkały i należy uregulować stan prawny. Zaznaczył, że Komisja Rolna 
zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości stanowiącej własność Gminy Biała 
Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

17. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego 
w oddziałach przedszkolnych i punktach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których 
organem prowadzącym jest Gmina Biała Podlaska. 

Projekt uchwały przedstawiła Sekretarz Gminy – Pani Grażyna Majewska. Poinformowała, że do tej pory 
w punktach i oddziałach przedszkolnych stawka za ponadprogramową godz. wynosiła 1 zł. I była to 
maksymalna kwota. Dodała, że w tej chwili ustawodawca zwiększył stawkę do kwoty 1,44 zł.  
Przedstawiła kalkulację kosztów, zaproponowała przyjęcie takiej kwoty. Przewodniczący Rady Gminy 
dodał, że stawka ta obowiązuje od kilku lat, a bardzo wzrosły koszty.  

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości opłat za korzystanie z wychowania przedszkolnego w 
oddziałach przedszkolnych i punktach przedszkolnych w szkołach podstawowych, dla których organem 
prowadzącym jest Gmina Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

18. Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji punktów przedszkolnych w szkołach 
podstawowych w Ciciborze Dużym,  Grabanowie, Ortelu Książęcym Drugim, Hrudzie, Sitniku, 
Sławacinku Startym, Styrzyńcu, Sworach i Woskrzenicach Dużych. 

Projekt uchwały przedstawiła również pani Grażyna Majewska. Poinformowała, że do tej pory mieliśmy 5 
punktów przedszkolnych 9-cio godzinnych i 4 punkty 5-cio godzinne. Na wniosek rodziców dzieci z Cicibora 
Wójt zgodził się na wydłużenie godzin pracy wszystkich punktów przedszkolnych. Poprosiła o 
wprowadzenie autopoprawek, które wprowadzono po analizie projektu z Przewodniczącym Rady Gminy – 
Maciejem Hawrylukiem dotyczących organizacji punktu i warunków przyjmowania dzieci do punktu. 

Radny Marek Sawczuk zapytał jakie będą ogólne koszty wydłużenia pracy przedszkoli. 

Sekretarz Gminy odparła, że około 700 tys. rocznie.  
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Wójt Gminy doprecyzował, że chcemy spełnić oczekiwania mieszkańców oraz chcemy aby gminne punkty 
przedszkolne były atrakcyjne w stosunku do placówek miejskich. Dodał, że dziecko, które „ucieknie” do 
miejskiej placówki bardzo rzadko wraca do gminnej szkoły, dlatego te koszty należy analizować 
długoterminowo. Zaznaczył, że pozwoli to zatrzymać dzieci w placówkach gminnych, co w perspektywie 
kilku lat obniży koszty poniesione na szkoły miejskie.  

Przewodniczący Rady Gminy dodał, że zajmował się pracami nad projektem uchwały i aby zracjonalizować 
pracę punktów został wprowadzony zapis o maksymalnie 10 godz. i ustalaniu godzin pracy placówki przez 
dyrektora. Nawiązał do sytuacji demograficznej, zaznaczył, że zapewnienie dzieciom opieki jest jednym z 
najważniejszych zadań gminy. Dodał, że dużym problemem jest to, że państwo w bardzo małym stopniu 
dotuje opiekę przedszkolną.  

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie utworzenia i organizacji punktów przedszkolnych w szkołach podstawowych 
w Ciciborze Dużym, Hrudzie, Grabanowie, Ortelu Książęcym Drugim,  Sitniku, Sławacinku Startym, 
Styrzyńcu, Sworach i Woskrzenicach Dużych. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

19. Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Biała Podlaska. 

Przewodniczący Rady Gminy- pan Maciej Hawryluk zauważył, że Skarbnika odwołuje Rada Gminy na 
Wniosek Wójta i w związku z tym, że taki wniosek wpłynął do rady, poprosił Wójta o zabranie głosu. Wójt 
Gminy – Pan Konrad Gąsiorowski zaznaczył, że podejmowanie takich uchwał nie jest łatwe i dlatego jest 
ukontentowany, że w tej sytuacji znaleźli z panem Skarbnikiem wspólny język i wspólnie ustalili, że czas na 
zmiany. Dodał, że dotychczasowy Skarbnik będzie miał szansę dalszego rozwoju zawodowego w innej 
jednostce samorządu terytorialnego, a mieszkańcy wybierając nowego Wójta dali mu delegację do 
stworzenia swojego zespołu, którego radni i mieszkańcy będą oceniać i za którego działalność Wójt będzie 
brał pełną odpowiedzialność. Podziękował Skarbnikowi i poprosił o zabranie głosu. 

Pan Krzysztof Radzikowski – Skarbnik Gminy potwierdził słowa Wójta, dodał, że postanowił rozwijać się w 
innej jednostce i na innym szczeblu, więc rozstają się w pełnym porozumieniu i pełnej zgodzie.  
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Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie odwołania Skarbnika Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 9, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (9) 

Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin Onisiewicz, Dariusz 
Plażuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Zazula 

PRZECIW (1) 

Marek Sawczuk 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Jarosław Abramowski, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Mieczysław Popławski, Tomasz Wołowik 

BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

20. Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Biała Podlaska. 

Wójt Gminy – Konrad Gąsiorowski zarekomendował na stanowisko Skarbnika panią Agatę Olichwirowicz, 
poprosił o krótką autoprezentację. 

Pani Agata Olichwirowicz przedstawiła swoją osobę, pokrótce streściła przebieg kariery zawodowej. 
Dodała, że razem z Wójtem i urzędem będzie pracowała na rzecz rozwoju Gminy Biała Podlaska. 

Projekt uchwały przedstawił Przewodniczący Rady Gminy. 

Głosowano w sprawie 

Podjęcie uchwały w sprawie powołania Skarbnika Gminy Biała Podlaska. 

Wyniki głosowania 

ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 

Wyniki imienne 

ZA (15) 

Jarosław Abramowski, Dariusz Gromadzki, Maciej Hawryluk, Bartłomiej Koszołko, Ilona Łupawka, Marcin 
Onisiewicz, Justyna Paszkiewicz, Marta Piotrowska, Dariusz Plażuk, Mieczysław Popławski, Marek 
Sawczuk, Dawid Skraburski, Tomasz Stępniewski, Tomasz Wołowik, Tomasz Zazula 

PRZECIW (0) 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (0) 
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BRAK GŁOSU (0) 

NIEOBECNI (0) 

21. Interpelacje radnych. 

Wobec braku interpelacji Przewodniczący przeszedł do kolejnego punktu porządku obrad. 

22. Wolne wnioski i zapytania. 

Radny Powiatu Bialskiego pan Czesław Pikacz zadeklarował gotowość współpracy z samorządem gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował i zapewnił, że na pewno będą rozmowy i liczy na współpracę 
chociażby w kwesƟi dróg powiatowych.  

Radny Tomasz Wołowik podziękował Skarbnikowi za lata współpracy w imieniu swoim i współpracujących 
z nim radnych. Nadmienił, że współpraca dobrze się układała, nigdy nie było manka. 

Wiceprzewodniczący Rady Gminy – pan Dariusz Gromadzki w imieniu swoim, Koła Gospodyń Wiejskich i 
OSP i GOK zaprosił wszystkich do Swór na uroczystość związaną z dniem rodziny. 

Radny Marcin Onisiewicz w imieniu swoim, Wójta i GOK zaprosił wszystkich na Noc Świętojańską w 
Porosiukach. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w miarę możliwości nie będą zwoływane sesje w okresie 
wakacji. Przypomniał radnym, że radny nie może prowadzić działalności gospodarczej z wykorzystaniem 
mienia gminy, poprosił o przeanalizowanie swojej sytuacji pod tym kątem. Wyjaśnił również, że jest 
prezesem stowarzyszenia, które prowadzi szkołę, z wykorzystaniem mienia gminy, ale prowadzenie szkoły 
nie jest działalnością gospodarczą, więc nie może być podstawą do wygaszenia mandatu radnego. 

Wójt Gminy przypomniał o zmianach w godzinach pracy urzędu gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy zwrócił się do radnych o konsultacje z mieszkańcami i sołtysami, co w danym 
okręgu należy zrobić i w jakiej kolejności. 

Sekretarz Gminy podziękowała za współpracę i pożegnała się w związku z odejściem na emeryturę. 

23. Zamknięcie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował wszystkim za udział 
i zamknął obrady III sesji IX kadencji Rady Gminy Biała Podlaska. 

 

 

Przewodniczący 

Rada Gminy w Białej Podlaskiej 

Przygotował: Maja Fila 


